
ACTA DEL PLENARI DEL CONSELL DE SALUT  MUNICIPAL

Sessió del dia  19 de novembre de 2014

Lloc de celebració   Casa Consistorial

Inici 18 hores         Finalització  19.35 hores

Presidenta: Dolors García, tinent d’alcalde Ciutat Saludable i Sostenible i Comerç
Secretària: Cristina Romeu 

Assistents:

M Teresa Castellnou Guilera, CIU
Enric Gil, coordinador Centres Salut
Maria Perez, DACMA
Coral Rodriguez, DACMA
Begoña de Irala, CAS Fontsanta   bdeirala@passl.cat
Antonio Orellana, PP
Josep M Segura, AV Eixample
Silvia Villa, ABS Sant Joan Despí, 1
Montse Munuera Grau, Adjunta D. Centres de Salut
Montse Zaragoza, Atenció usuari Sant Joan Despí, 1
Yolanda Zaragoza, Atenció usuari ABS Les Planes
Fernando Girón, Responsable equip Territorial de Salut 
Pública Baix Llobregat Centre Nord Fontsanta
Andreu Segura. Secretari de la Comissió del Pla 
Interdepartamental de Salut Pública
Francisco García, AV El Pi
Manuel Ruiz, AV El Pi
Pepi Hidalgo, AV Les Planes
David Giraldo, CIU,  disculpa su ausencia

Dolors García inicia el Consell de Salut presentant els assistents i els punts del 
dia, agraeix la presència de l’equip d’atenció primària i informa que la Dra. 
Castellví ha estat substituïda i agraeix la seva col·laboració amb l’Ajuntament 
durant el seu temps laboral a Sant Joan Despí. 

PRIMER.-  Aprovació, si escau, de l’acta de l’assemblea anterior.
S’aprova l’acta anterior.  

SEGON.-  Presentació del Pla Interdepartamental de Salut Pública.



Fernando Girón i Andreu Segura expliquen el Pinsap, el pla interdepartamental 
de salut pública com un pla integral on es contempla la totalitat de 
departaments del govern de la Generalitat, o sigui, com un pla de govern. 
Parlen del sistema sanitari i dels determinant de salut, de com influeixen en la 
qualitat de vida de la població. També del sistema econòmic com a determinant 
de la salut, de com la crisi a contribuït al deteriorament de la salut dels 
col·lectius més desfavorits, com per exemple els aturats, gent gran, infants...  
També parlen de la prescripció social com a coadjuvant a la medicalització.
Torn de preguntes:
El Sr. Josep M. Segura pregunta sobre la prescripció social en el tema de 
la salut mental. L’AV El Pi diu que seria necessari organitzar més tallers de 
memòria per segons quin tipus de població i la Sra. Pepi Hidalgo diu que ella 
realitza un com a voluntària. PP valora la prescripció social com molt positiva  
quant a malalties mental en general. El Sr. Andreu Segura explica que l’ansietat 
és un senyal d’alarma com la febre, que indica que alguna cosa està fallant a 
l’entorn del pacient i que a vegades, amb un acompanyament és suficient. La 
Sra. Montse Zaragoza parla de la necessitat d’ajuda als cuidadors en general i el 
Sr. Fco García parla de la seva situació personal, la seva dona pateix Alzheimer 
i ell com a cuidador diu que tota la cura personal val diners. És més un tema 
de temps lliure per als cuidadors. La Sra. Begoña de Irala diu que ja és hora 
que es reconegui la prescripció social en comptes de la medicació i que hi 
ha grups que l’han treballat des de sempre com els ASALRE, associació de 
malalts alcohòlics i que han assolit objectius molt importants en l’àmbit social. 
També parla del banc del temps com ajuda social que ara es realitza en moltes 
poblacions. Se li diu que a Sant Joan Despí també existeix un banc del temps. 
El Sr. Fco García demana més psicòlegs per tots els problemes que existeixen 
a l’actualitat i la Sra. Belén García explica que ja existeixen psicòlegs específics 
per treballar casos diversos en funció de l’especialitat de la malaltia i per 
diferents franges d’edat.

TERCER.- Presentació de la nova direcció dels ambulatoris de Sant Joan Despí.
La Sra. Dolors García presenta la nova direcció dels ambulatoris de Sant Joan 
Despí i passa la paraula al Sr. Enric Gil, coordinador mèdic que explica com a 
quedat la piràmide dels centres de salut i les millores que duran a terme com  
disminuir les llistes d’espera i reforçar  el servei de pediatria.
Torn de paraules:
L’Associació de Veïns de les Planes sol·licita una reunió amb la direcció de 
l’ambulatori per parlar de les llistes d’espera i entre tot el consell s’acorda de 
tenir el correu electrònic general dels ambulatoris per tenir una comunicació 
més fluida. 
El Sr. Fco García s’acomiada i diu que per els propers consells vindrà el Sr. 
Antonio Orellana en el seu lloc.
QUART.-  Precs i qüestions.
No hi ha precs i qüestions. 
A les  19.35    hores finalitza el Consell de Salut.


